

CFP: -- Engaging Indigenous Communities: Respect, Reciprocity and Reconciliation

Announcement published by Karl Hele on Tuesday, November 5, 2019

Type:

Conference

Date:

January 31, 2020

Location:

New Brunswick, Canada

Subject Fields:

Indigenous Studies, Native American History / Studies, Colonial and Post-Colonial History / Studies, Political Science, Women's & Gender History / Studies

Engaging Indigenous Communities: Respect, Reciprocity and Reconciliation

Date: 18-20 June 2020 at Mount Allison University, Sackville, New Brunswick, Canada.

Description:

Indigenous Studies and Canadian Studies faculty at Mount Allison University are organizing an Indigenous studies conference around the themes of RESPECT, RECIPROCITY, and RECONCILIATION at Mount Allison University in Sackville, New Brunswick. Mount Allison University is situated on the unceded ancestral lands of the Mi'kmaw people, in the greater territory of Mi'kma'ki. Mount Allison University is developing an Indigenous studies program minor in 2019-2020 and hopes to launch a major and honour degree the following year. The guiding principles of the emergent Indigenous programming at Mount Allison will serve as the foundation for the conference.

The conference theme will explore various aspects of RESPECT, RECIPROCITY and RECONCILIATION through time and their implications for the future. Since the Canadian Truth and Reconciliation Commission's final report in 2015, many people have asked themselves what reconciliation is, what forms it can or should take, how will it occur, who will drive it, and - importantly - how this will impact Canada and the globe. Two key elements to achieving reconciliation are RESPECT - of differences, diverse knowledges, communities, and rights - and RECIPROCITY - an equitable give and take based on respect, relationships, and sharing. We hope that delegates to and participants in this conference will address one or all three of the

conference themes in terms of the Canadian, North, Central, and South American, or Global experiences. We encourage Indigenous and non-Indigenous people to submit proposals. We strongly encourage not only scholars to apply. Community activists, Knowledge Keepers, independent researchers, and government employees are welcome to share their knowledges and experiences.

The organizing committee invites proposals, in French or English, for individual papers, panel sessions, posters, roundtables, workshops, film screenings, and performances that explore or address the themes of 'RESPECT', 'RECIPROCITY,' and 'RECONCILIATION' in Canada, Turtle Island (North America), and the World in relationship to Indigenous peoples and nations. Other topics or themes will also be considered.

All French or English proposals (between 200 - 250 words) should be accompanied by a brief CV (or a brief statement of relevant experience in relation to your proposal) and be submitted by email to the Organizing Committee at engaging2020@mta.ca by 31 January 2020.

Facebook Respect, Reciprocity and Reconciliation: Mount Allison

All papers from the conference, either in French or English, will be considered for publication in a conference proceedings.

The conference is being organized by a community of students, scholars, and Indigenous community members committed to Indigenous/Native Studies as a discipline that is informed by, and respectful of, Indigenous intellectual traditions. Among its objects is the continued development of Indigenous/Native studies intellectualism through the dissemination and discussion of research as well as facilitation of communication between students, scholars, elders, and community members.

Situated at the crossroads of the Maritimes, in Chignectu (draining place), Mount Allison University and the town of Sackville feature a wealth of activities, both in town and in the region. Its location 20 minutes from the Moncton airport, along the Chignecto Bay (the Bay of Fundy), offers extraordinary views of the landscape, whether along the dykes built centuries ago, or along the low-lying marshes that

foreground an open landscape with expansive skies. Town amenities include the Waterfowl Park where one can enjoy walks and the wildlife, as well as a range of restaurants and hotels, unique shops, museums and historical sites, and a Saturday market. Nearby are the city of Moncton, Fort Beauséjour, a national historic site known for its internment of Acadians in the eighteenth century, and the Joggins Fossil Cliffs, a UNESCO heritage site. Within two hours are the capitol cities of Halifax, NS, Fredericton, NB, and Charlottetown, PEI.

Call for Papers/Proposals:

Appel à communications

Collaboration et communautés autochtones : Respect, Réciprocité, Réconciliation

18-20 juin, 2020 à l'Université Mount Allison, Sackville, Nouveau-Brunswick, Canada

Ce colloque portant sur les questions de respect, de réciprocité, et de réconciliation est organisé par le programme d'Études canadiennes et le programme naissant en Études autochtones de l'Université Mount Allison à Sackville, au Nouveau-Brunswick. L'université se situe sur les terres ancestrales et non cédées des Mi'kmaq et fait partie du vaste territoire de Mi'kma'ki. Des membres de la communauté universitaire, en collaboration avec le Cercle autochtone consultatif, œuvrent au développement de programmes et baccalauréats en Études autochtones à Mount Allison. Les principes directeurs de ce processus servent de fondement pour le colloque : le respect, la réciprocité, et la réconciliation.

Les thèmes du colloque exploreront différents aspects du RESPECT, de la RÉCIPROCITÉ, et de la RÉCONCILIATION dans le passé et pour l'avenir. Depuis le rapport final de la Commission de vérité et réconciliation du Canada en 2015, de plus en plus d'individus et de communautés se demandent : Qu'est-ce la réconciliation? Quelles formes prend-elle / prendra-t-elle? Comment se manifeste-t-

elle / se manifestera-t-elle? Qui la dirige / dirigera? Quel impact a-t-elle / aura-t-elle aux niveaux national et international? Deux éléments cruciaux pour poursuivre la réconciliation sont le RESPECT - pour les différences, les connaissances, les communautés, les droits - et la RÉCIPROCITÉ - une équité ancrée dans le respect, les relations et le partage. Les participant(e)s du colloque sont invité(e)s à interpréter ces thématiques dans le contexte du Canada, des Amériques, ou de façon globale. Nous invitons les personnes autochtones et allochtones à participer. Nous encourageons fortement les propositions du milieu académique, mais aussi d'individus appartenant à d'autres cercles : les activistes communautaires, les Gardiens du savoir, les chercheur(e)s indépendant(e)s, les employé(e)s gouvernementaux, etc. sont les bienvenus pour partager leurs connaissances et leurs expériences.

Les personnes intéressées peuvent soumettre une proposition en anglais ou en français. Il peut s'agir d'une communication individuelle, d'un atelier, d'une table ronde, d'un visionnement de film, d'une affiche, d'une présentation artistique, etc.). Ces contributions originales devraient examiner les thèmes du RESPECT, de la RÉCIPROCITÉ et de la RÉCONCILIATION au Canada, sur l'île de la tortue (Amérique du Nord), et dans le monde, toujours en lien avec les peuples et les nations autochtones. Les propositions sur des thèmes autres seront également prises en considération.

Les propositions doivent être entre 200 et 250 mots, accompagnées d'un CV abrégé ou d'une note biographique en lien avec la proposition, et envoyé au comité organisateur à engaging2020@mta.ca pour le 31 janvier 2020.

Facebook : Respect, Reciprocity, and Reconciliation: Mount Allison

Les communications du colloque, en français et en anglais, pourraient éventuellement être considérées pour publication dans le cadre d'un ouvrage collectif.

Ce colloque est organisé par une communauté d'étudiant(e)s et de professeur(e)s ainsi que par des membres de la communauté autochtone qui sont voués au développement des études autochtones en tant que discipline autonome, respectueuse des traditions intellectuelles autochtones. Elle a pour buts la dissémination de travaux originaux et la mise en place d'une interface de communication entre chercheur(e)s, étudiant(e)s, aîné(e)s et membres des

communautés.

Situés au cœur des Maritimes, dans le Chignectou (zone de drainage), l'université Mount Allison, la ville de Sackville, et la région offrent beaucoup d'opportunités pour les visiteuses/visiteurs. À vingt minutes de l'aéroport de Moncton se trouvent les paysages de la Baie Chignectou (Baie de Fundy), avec la vue panoramique des marais et des champs formés pour les aboiteaux acadiens. Au « centre-ville » de Sackville (ville d'environ 5300 habitant(e)s), il y a le Parc de la sauvagine - un site de randonnée et d'observation d'oiseaux -, des boutiques et restaurants uniques, des sites d'histoire régionale et un marché fermier le samedi matin. Dans les environs, on retrouve la ville de Moncton, plus grande ville au N-B, le lieu historique national du Fort Beauséjour où des Acadien(ne)s ont été emprisonné(e)s au 18ème siècle et le site du patrimoine mondiale UNESCO de Joggins Fossil Cliffs. Sackville est véritablement au carrefour de la région : les villes de Charlottetown, I-P-E, Fredericton, NB, et Halifax, NS se trouvent chacune à deux heures de route.

Contact Info:

Karl Hele

Associate Professor

Canadian & Indigenous Studies

Mount Allison University

Contact Email:

engaging2020@mta.ca